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GATU- OCH 
FASTIGHETSNÄMNDENS 
HANDIKAPPRÅD 

Protokoll 
Nr 5, 2003 

 
Tid:    Torsdagen den 27 mars 2003 kl. 14.00-16.00. 
 
Plats: Tekniska Nämndhuset, Fleminggatan 4. 
 
 
Justeras: 
 
 
Lasse Gustafsson                           Elisabet Bergvall                           
 
 
Närvarande: Lasse Gustafsson (ordförande), (NHR), Elisabet 
Bergvall (R), Katarina Härdmark-Sandström (Hjärnkraft), Åsa 
Jansson (RBU) och Hjördis Stolt (Astma och allergi).  
 
Förhindrade: Ken Gammelgård (DHR), Tommy Hagström 
(DHR),  Lennart Jonsson (SRF),  Dagny Mörk (SRF) och 
Gunnar Slätt (FHDBF). 
 
Tjänstemän: Göran Gahm (§ 4), Solveig Svedgård (§ 4 ), Eva 
Leijon (§§ 4 och 5), Lars Cedergrund (§§ 4 och 5), Lennart 
Klaesson och  Lennart Nilsson. 
 
 
§ 1. 
Mötets öppnande. 
Ordföranden öppnande sammanträdet och hälsade välkommen. 
 
§ 2. 
Fastställande av dagordning. 
Dagordningen fastställdes. 
 
§ 3. 
Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll valdes ordföranden och  
Elisabet Bergvall. 
 
___________________________________________________ 
Gatu- och fastighetskontoret Box 8311, 104 20 Stockholm. 
Besöksadress Fleminggatan 4 rum 2:109. Tel. 508 26 000. 
E-post lennart.nilsson@gfk.stockholm.se 
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§ 4. 
Samtal med regioncheferna Göran Gahm och Solveig 
Svedgård om rådets sätt att arbeta mm. 
Följande förbättringar föreslogs. 
- Rådet samråder med gatu- och fastighetsroteln om möten med   
     nämnden. 
- Föredragningslistan för nämndens sammanträder sändes till 

rådet så att rådsledamöterna kan få information om vad som 
ska behandlas i nämnden. Nämndsekreteraren kan sända  
listan så fort den är klar. Eftersom ärendena är färdiga i detta 
skede  är det viktigt att aspekter på tillgänglighet redan finns 
med. En punkt om tillgänglighet har därför införts i mallen 
för tjänsteutlåtanden.  

- Tillgängligheten ska  bevakas i det reguljära arbetet men det 
kan vara vissa frågor som också behöver diskuteras med 
rådet.  

- Rådet ska ges tillfälle att lämna synpunkter på program, 
riktlinjer etc. som utarbetas på kontoret.  

- Det har visat sig att ett effektivt sätt att arbeta på är informella 
kontakter mellan kontoret och rådet. Om någon tjänsteman 
vill diskutera  någon fråga kan kontakt tas med sekreteraren 
och tid kan bestämmas för möte med rådet.  

- Kontaktpersonerna för tillgänglighet på innerstad, söderort 
och västerort kan delta på rådets sammanträden enligt upplagt 
schema. Även fastighetsförvaltningen bör delta på samma 
sätt. Information kan då lämnas om pågående arbete, aktuella 
frågor kan tas upp och dessa personer kan stödja rådet med 
sakkunskap.   

- I första hand bör stadsdelsnämndernas råd behandla ärenden 
inom sitt område. Om hjälp behövs kan kontakt tas med 
GFN:s handikappråd.  

 
§ 5. 
Tillgängligheten till postens lokaler. 
Information till Handikappombudsmannen om skrivelse från 
GFK till Posten, om tillgänglighetsanpassning av lokaler för 
postens verksamhet och uppgifter från posten om tillgänglighet, 
hade sänts till rådet och låg till underlag för diskussionen. I 
skrivelsen framgår att kontorets grunduppfattning är att 
tillgänglighetsanpassningen av en lokal ska ske inom lokalen och 
inte ute på gångbana eller torg. Eventuella undantag från 
grundregeln kan endast accepteras på sådana ställen där den 
företagna ändringen inte på något sätt medför negativa effekter 
för nyttjande och/eller skötsel av kommunens mark.  
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Eva Leijon redovisade hur kontoret arbetar med frågan. Om  det 
inte skapas andra problem t ex snubbel- eller halkrisk eller 
svårigheter med renhållning kan alltså anpassningar göras på 
gångytan. Kontoret granskar entréförhållanden som är aktuella. 
 
Det konstaterades att tillgängligheten till entréer är en stor fråga 
för hela staden och att det inte endast rör problem med de lokaler 
som posten på senare tid valt för sin verksamhet.  
 
Lennart Klaesson meddelade att Tillgänglighetsprojektet ger råd 
till fastighetsägare om hur de kan göra entréerna tillgängliga.  
 
Rådet framhöll betydelsen av att alla medverkar till att göra 
Stockholm tillgängligt. Rådet ansåg också att frågan om 
tillgängliga entréer bör tas med i Tillgänglighetsprojektets 
handlingsplan. 
 
Det framhölls att fortsatt diskussion behövs i frågan och 
eventuellt kan nya tekniska lösningar tillkomma. 
 
§ 6. 
Basanpassning av bostäder. 
Lennart Klaesson meddelade att GFK och SBK fått i uppdrag av 
Kommunfullmäktige att ta fram ett förslag för bas-”anpassning” 
av bostäder. Lagstiftning och byggregler har redan krav på 
tillgänglighet och användbarhet. Men eftersom många arkitekter 
och byggherrear inte klarar att uppfylla tillgänglighetskraven 
måste staden göra preciseringar och förtydliganden av 
byggreglerna. I vissa fall ställer staden också högre krav än 
byggreglerna t ex max lutning för ramp och gångavstånd till 
angöring och parkering. 
 
Basanpassningen ökar möjligheterna att bo kvar i sin bostad om 
man får en funktionsnedsättning eller hitta en lämplig bostad att 
flytta in i, eller ta emot besök av personer med funktionshinder. 
Basanpassning minskar behovet av omfattande och dyra 
ombyggnader. Bas-programmet ska, när det är klart och godkänt 
av GFN och SBN, bifogas avtal som staden upprättar med 
byggherrar. Tanken är att programmet ska kunna användas både 
vid nyproduktion och ombyggnad av bostäder, och av stadens 
byggnader och lokaler. 
 
Fortsatt samråd om bas-programmet kommer att ske vid rådets 
kommande möten och vid det gemensamma mötet med SBN:s 
råd den 29 april. 
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§ 7. 
Anmälan av rådets protokoll för sammanträdet 2003-03-05. 
Anmälan godkändes. 
 
§ 7.  
Inkommet protokoll och inkommen skrivelse. 
a) Protokoll från möte med SBN:s handikappråd 2003-03-04. 
Anmäldes. 
 
b) Skrivelse från DHR Stockholmsavdelningen om nätverk för 
att stödja förvaltningarna vid kontakten med personer med 
funktionsnedsättningar som har utländsk bakgrund. 
Anmäldes.  
  
§ 8. 
Remiss av handlingsplan för GFK:s tillgänglighetsprojekt. 
Det beslöts att synpunkter från rådets ledamöter lämnas  direkt 
till handläggaren.  
 
§ 9.  
Det europeiska handikappåret bl a fråga om konferens. 
Det meddelades att det ännu var oklart om det är staden centralt 
eller GFN som ska ansvara för konferensen. Rådet ansåg att 
konferensen bör ges en internationell prägel. 
 
§ 10. 
 Handikapplanen för GFN. 
Sekreteraren meddelade att GFN:s tidigare plan ska revideras i 
samarbete med rådet. En större satsning planeras för 2004 års 
plan då en omarbetad plan för hela staden ska följas.  
 
§ 11. 
Samtal om hur information ska spridas om åtgärder t ex om 
att taktila plattor läggs ut på vissa ställen. 
Bordlades. 
 
§ 12. 
Förberedelse för möte med Fastighetsförvaltningen  på GFK.  
Bordlades.  
 
 
Vid protokollet  
 
Lennart Nilsson 
 
 


